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Referat

Punkt 1: 9.00-9.05 Mødedeltagere og godkendelse af dagsorden

Deltagere: Thomas Bak (TBA), Ove Andersen (OA), Reza Tadayoni (RT), Gitte Lynge
(GL), Gert F. Pedersen (GFP), Preben Mogensen (PM), Jan Østergaard (JO), Peter
Popovski (PP), Rafael Wisniewski (RW)
Der er deltagelse af Poul Melchiorsen og Anne Lyhne fra VBN ved pkt 5 og Helle S.
Christiansen (HSCH) deltog i pkt. 6
Referent: Charlotte S. Pedersen

Dagsordenen blev godkendt

Punkt 2: 9.05-9.15 Næste møde … forslag til fremtidige
dagsordenspunkter (fast punkt)

• SDG – hvordan kan vi bidrage til denne dagsorden.
• Hvordan kan vi effektivisere krav for ledelsen bl.a. mange mails ugentligt, som skal
besvares til fakultetet eller andre, samt rigtig meget aktivitet internt inden for
ledelse pt., så der er dårligt tid til den faktiske ledelse i sektionerne.

Punkt 3: 9.15 -9.45 Status på strategiske indsatser (fast punkt) Bilag

• Vedr. optimering af uddannelsesporteføljen:
Det offentliggøres for medarbejdere i næste uge, hvordan vi optimerer vores
uddannelsesportefølje og OA sender den overordnede plan til LG umiddelbart
efter dette møde. Materialet er fortroligt frem til den 19/11.

• Vedr. projektet Winning together, så er alle SL involveret og der er dermed ikke
mere at berette her.

• Projektet vedr. reorganisering af instituttet:

Bilaget til dette punkt er et sammendrag og et kompromis ift. alle de input, som er
kommet frem i de forskellige råd og udvalg, hvor emnet har været adresseret. LG skal på
dette møde diskutere det nuværende dokument.
Der var bred enighed om, at der stadig er et par tvivlsspørgsmål og at processen derfor
rettes til, således at det i første omgang er SL, der kommer med forslag til
forskningsgrupper, som efterfølgende diskuteres på LG mødet den 9/12. Herefter lukkes
der op for forslag fra medarbejderne til behandling på LG-mødet i januar. De godkendte
grupper kan derefter igangsættes ultimo januar/primo februar 2021.
Da der ikke længere er økonomi i grupperne og ledelsesansvaret for personale ligger hos
SL, haster det ikke med at oprette grupperne ud fra et økonomisk synpunkt.
Planen er stadig, at der er mulighed for dannelse af grupper én gang årligt, dog muligvis
to gange i 2021. I alt forestiller TBA sig 10-15 forskningsgrupper.

Punkt 4: 9.45 -10.00 Temaer for MUS i foråret 2021

LG ønsker at indstille følgende forslag til SU:

GFP: Karriereplanlægning/-muligheder ifm. ny stillingsstruktur
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RW: Ansøgninger, undervisning, (kompetenceudvikling), herunder
undervisningsudvikling; forskellige former, som kan gøre undervisningen
billigere/bedre/anderledes.
PM: Covid19 - Hjemmearbejde vs. tilstedeværelse. Hvad har det betydet
performancemæssigt/mentalt at sidde hjemme. Se lidt fremad, da det ikke kan forventes,
at Covid19 forsvinder lige så hurtigt, som den kom.

Punkt 5: 10.10- 10.40 VBN - en status

Poul og Anne fra VBN-teamet viste de overordnede tendenser for instituttets
publikationer. Der ses desværre et fald i antal, hvilket svarer meget godt til tendensen på
resten af AAU. På forespørgsel lover Poul, at lave en sammenligning med andre
europæiske institutioner, for at tydeliggøre om der globalt ses en nedgang i antal af
publikationer for 2020.
I forhold til øvrige TECH-institutter ligger ES stadig godt placeret, når man ser på SNIP,
som dækker over publikationer i prestigefyldte tidsskrifter med mange citationer.
Desværre giver dette ikke udslag i BFI2-publikationer, hvor ES ligger dårligere placeret
ift. øvrige TECH-institutter. Det er derfor meget vigtigt at vores to repræsentanter i BFI-
faggruppe 39, får inkluderet nogle af de tidskrifter/journals, som SNIP vægter, så der
bliver en sammenhæng og ES også får de midler, der udløses ved BFI-point.
Forskere på ES er generelt gode til at lægge publikationer som open access og 65% af
alle ES publikationer kan således downloades af alle interesserede. Dette er det højeste
antal på AAU.
GFP spørger ind til om det er pengene værd eksempelvis at betale IEEE for deres Open
Access, nu hvor man kan se at VBN bliver mere og mere anvendt. Det lader dog til, at
det stadig er en god ide.
Det er også en rigtig god ide at få lagt ”grønne manuskripter” op som open access i VBN.
”Grønne manuskripter” er peer reviewed, men ikke sat endeligt op layoutmæssigt jf.
relevant tidsskrifts retningslinjer

Punkt 6: 10.55 -11.25 Fundraising: Status på projekthjemtag.

HSCH og TBA har aftalt en online tur rundt til alle sektioner for at tale om hjemtag af
midler og TBA´s præsentation på mødet her er dermed et oplæg til disse møder.
Præsentationen er baseret på data fra HSCH og SKK, hvor det fremgår, hvad der er
søgt, og hvad der er kommet hjem.
Ca. 25% af vores hjemtag er fra private fonde, hvilket svarer til mere end 1/3 af det
ansøgte. Der er hjemtaget ca. 15% fra Danske Forskningsråd, som svarer meget godt til,
hvad der uddeles, men er lavt ift. andre kilder. Der bliver fra LG bedt om, at antallet af
ansøgninger også fremgår af materialet, hvilket TBA tager til efterretning.
For at se lidt fremad, skitserer TBA fondsansøgninger, der endnu ikke er afgjort,
sammenholdt med måltal for de enkelte sektioner for 2021, og det fremgår heraf, at nogle
sektioner skal være meget heldige med deres ansøgninger, mens andre har søgt rigeligt
hjem til at nå deres måltal. HSCH mener, at der stadig er funding-muligheder i 2021, som
ikke har haft deadline endnu og som bliver afklaret i 2021, og dermed muligheder for de
sektioner, som formentlig ikke kommer til at leve op til deres måltal med de nuværende
indsendte ansøgninger.
JO fremhæver, at måltal bygger på TECH´s forventninger og ikke tager højde for ES
metrikker og f.eks. antal af ph.d. studerende. TBA vil gerne se for måltallene for ph.d.
studerende, men de tæller dog ikke med som eksternt hjemtag.
Det gode budskab er, at vi er kommet godt i mål for hjemtaget for 2020 med et samlet
beløb på ca. 65 mio. kr. Et højt hjemtag ét år kan dog desværre ofte føre til, at man i
årene efter får ansøgt knap så meget, da der også skal være tid til at eksekvere på de
hjemtagne midler.
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Punkt 7: 11.25-11.40 Meddelelser fra Institutleder og viceinstitutleder

OA fortæller, at der har været afholdt møde med pro-dekanen for undervisning, som har
understreget vigtigheden af institutternes deltagelse i MEGA-projekterne. Der er i den
forbindelse og lavet en række tiltag, som desværre ikke er imødekommet fra ES. Det kan
derfor forventes, at instituttet nu bliver pålagt deltagelse. Vi skal se på det som
muligheder og ændre vores opfattelse af projektet, og evt. sætte vores studerende i front
og høre deres forslag. Den nuværende frygt er, at modellen ikke bibringer vores
studerende noget rent fagligt.

TBA informerer at planlægningen af bygningsrenoveringen og etablering af labs er
genoptaget og at medarbejdere er informeret via updatES.
Vi er næsten i mål med ansættelse af de opslåede professorater og resultatet kan
meldes ud, så snart lønforhandlingerne er på plads. Det skulle gerne være afklaret inden
deadline for LG´s forslag til forskningsgrupper.
Det laves pt. en oversigt over uforbrugte og ikke-disponerede midler i 2020, hvilket
samlet set løber op i mellem 1,2 – 1,3 mio. kr. Når det endelige tal er klar, bliver SL
inviteret til at komme med forslag til brug af disse midler. Kun forslag, der kan eksekveres
i 2020 er relevante

Punkt 8: 11.40 -12.00 Bordet rundt og eventuelt

GFP: APMS får besøg i antennelab af Rektor og rektor fra DTU her i november, da DTU
også skal have lavet et nyt antennelab.
PM: SMART Produktion lab har lavet fremvisning for relevante institutledere og dekaner
og det var rigtig positivt. PM opfordrer andre til at invitere dekanen, hvis de har noget
forskning, de gerne vil gøre særligt opmærksom på.
PP: Har haft kontakt Jørgen Bach Andersen ifm. udgivelsen af sin bog og sender en
hilsen til alle.
RW: Forskere i Automation er ved at færdiggøre projekt under Novo-nordisk med bl.a.
beregninger af Cluster5 Corona-virussen og man kan se flere steder at projektet har haft
en positiv indvirkning.
RT: CMI har pt. fokus på markedsføring af instituttets uddannelser i KBH og her skal man
være ekstra hurtige, da der er mange om buddet i området. Der laves en plan i
samarbejde med OA og TLT.
OA: Der har været afholdt online samarbejdsmesse i sidste uge og tilbagemeldingerne
fra virksomhederne er, at det fungerede overraskende godt. Der er endnu ikke
tilbagemeldinger fra de studerende i Aalborg, men RT nævner, at studerende i KBH har
følt sig meget inkluderet i dette arrangement pga. formen. JO supplerer med, at de har
haft virksomheder til at præsentere til semesterpræsentation på samme måde og det har
haft en positiv effekt.
TBA: Der arbejdes stadig med den store opgave med at kortlægge ”eksport af farlige
teknologier” på AAU hvor 4 medarbejdere fra ES er involveret.

Referatet er godkendt.

3 / 3


